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§  88 FRN 2013/167 

Utbetalning av föreningsbidrag till Boo KFUM och 
Orminge bordtennisklubb 

 Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att utbetala det innehållna lokala aktivitetsbidraget, totalt 

176 615 kronor, för hösten 2013 till Boo KFUM och Orminge Bordtennisklubb med 
anledning av att tvisten mellan föreningarna är löst.  

2. Fritidsnämnden beslutar att utbetala det innehållna administrationsbidraget, totalt 
176 580 kronor, år 2014 till Boo KFUM och Orminge Bordtennisklubb med anledning 
av att tvisten mellan föreningarna är löst.  

Ärendet 
Kommunen fick i juni 2013 kännedom om en tvist mellan förening Boo KFUM och 
Orminge Bordtennisklubb. På grund av tvisten beslöt fritidsnämnden (2013-12-12 FRN 
2013/167) att hålla inne bidrag till dess att tvisten är löst.  
 
Den 13 mars 2014 valdes Peter Jansson till ny ordförande i Boo KFUM. Beslut togs i 
KFUM:s styrelse den 20 maj 2014 om att Orminge Bordtennisklubb återgår som sektion 
under Boo KFUM från och med 1 juli 2014. Bordtennisen har från detta datum samma 
skyldigheter och rättigheter som andra sektioner i Boo KFUM. Därmed anses tvisten som 
löst och innehållna föreningsbidraget, om totalt 353 195 kronor, kan utbetalas.  

Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet innebär inte några nya åtaganden och kostnader för nämnden. Det finns 
budgetmedel avsatt för utbetalning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-06-23 
Bilaga 1 Verksamhetsberättelse Boo KFUM 
Bilaga 2 Årsredovisning Orminge BTK 
Bilaga 3 Granskningsrapport av Riksidrottsförbundet Boo KFUM 
Bilaga 4 Granskningsrapport av Riksidrottsförbundet Orminge Bordtennisklubb 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§  89 FRN 2014/118 

Förslag om överenskommelse Älta IF Konståkning 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att ingå en överenskommelse med Älta IF Konståkning angående 
föreningens skridskoverksamhet för personer med funktionsnedsättning enlig bilaga till 
denna tjänsteskrivelse 

Ärendet 
Älta IF Konståkning startade upp skridskoverksamhet för personer med 
funktionsnedsättning under våren 2012. Föreningen Älta IF Konståkning har inkommit 
med en ansökan om fortsatt stöd för deras skridskoverksamhet för personer med 
funktionsnedsättning.  
 
Älta IF Konståknings skridskoverksamhet för personer med funktionsnedsättning har 
stöttats ekonomiskt av fritidsnämnden sedan våren 2012. Kultur och fritidsenheten har 
tillsammans med  Älta IF Konståkning tagit fram en överenskommelse som reglerar 
innehåll och ersättning, se tjänsteskrivelsens bilaga 1. 
 
Överenskommelsens innebär att Nacka kommun bidrar med 70 000 kronor per år, period 
1 september – 31 mars till Älta IF Konståkning. Föreningen ska erbjuda 
skridskoverksamhet under minst 12 veckor med minst 2 grupper per gång/vecka samt 
arrangerar minst 4 stycken prova-på-tillfällen samt arbeta med att utveckla verksamheten.  
Överenskommelsens giltighetstid är från hösten 2014 till våren 2016. 
 
Fritidsnämnden gör bedömning att överenskommelsen är prioriterad och viktig ur 
fritidsnämndens ansvarsområde. Idrotts- fritidsaktiviteter för målgruppen skapar möjlighet 
för en meningsfull och aktiv fritid som annars har begränsat utbud.  

Ekonomiska Konsekvenser  
Ekonomiska konsekvenser i och med överenskommelsen, 70 000 kronor för 1 september 
2014 till 31 mars 2015 ryms inom fritidsnämndens budgetram för 2014. Om nämnden inte 
prioriterar verksamhet för personer med funktionsnedsättning i sin interbudget 2015 och 
2016 finns möjlighet att säga upp överenskommelsen med sex månaders varsel.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-17 
Bilaga 1 Överenskommelsen om särkskilt verksamhetsstöd mellan Älta IF Konståkning 
och Nacka kommun  
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Forts § 89 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
 
  



 7 (31) 
 2014-08-27 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  90 FRN 2014/109 
   NRN 2013/40 

Samrådsyttrande naturreservat Skarpnäs 

Beslut 
Fritidsnämnden antar nämndens samrådsyttrande gällande naturreservat Skarpnäs enligt 
tjänsteskrivelsens bilaga. 

Ärendet 
Den 16 november 2010 beslöt kommunstyrelsens arbetsutskott att återremittera ärendet till 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden för samordning med detaljplanen för Telegrafberget. 
Området har stora värden ur natur- och rekreationssynpunkt. Syftet med att föreslå 
Skarpnäs som naturreservat är att bevara och utveckla områdets användning för rekreation 
och för att bevara och utveckla dess naturvärden. 

Fritidsnämnden lämnar följande yttrande 
Det är positivt att reservatet bildas efter många års väntan. Ett av huvudsyftena med 
reservatet är att tillgodose det rörliga friluftslivets behov. För det rörliga friluftslivet finns 
möjligheter till främst promenader/vandringar/naturstudier, bad samt fiske. 
Reservatsbildningen säkerställer dessa intressen. 
 
Det finns ett fåtal anläggningar för friluftsliv och motion i området. De anläggningar som 
finns är främst badplatser, parkeringar, Booleden samt ett motionsspår. 
Reservatsbestämmelserna möjliggör att anläggningarna kan bestå och skötas. En utbyggnad 
av en planerad GC-väg från Kummelbergets industriområde till Telegrafberget är också 
förenlig med reservatsförslaget. Några övriga anläggningar planeras inte. 
 
Fritidsnämnden anser att reservatsförslaget uppfyller det rörliga friluftslivets intressen men 
att det skulle vara positivt om det skulle finnas möjligheter att i framtiden kunna utveckla 
motionsspåret med t.ex. utegymredskap samt att lekmöjligheterna kunde utökas vid det 
välbesökta badet i Glasbrukssjön. 
 
Fritidsnämnden anser även att ansträngningar ska göras för att öka tillgängligheten för 
framförallt rörelsehindrade. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-04 
Bilaga 1 Förslag yttrande fritidsnämnden  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslaget till beslut. 
- - - - -  
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§  91 FRN 2014/110 
   NRN 2013/37 

Samrådsyttrande naturreservat Svärdsö  

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till samrådsyttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. 

Ärendet 
Syftet med att föreslå Svärdsö som naturreservat är att bevara och utveckla områdets 
värden för rekreation och biologisk mångfald. Friluftslivet på Svärdsön erbjuder i första 
hand möjlighet till rika naturupplevelser genom tillgång till upplevelser av äldre skog, vida 
utblickar över vattenområden, strandkontakt vid naturliga stränder och intressanta 
geologiska formationer som sprickdalar och berg. Mycket höga naturvärden finns såväl på 
land som i vatten.  

Fritidsnämnden lämnar följande yttrande 
Ett av huvudsyftena med reservatet är att tillgodose det rörliga friluftslivets behov. Svärdsö 
utmärker sig genom att vara kommunens första reservat där de marinbiologiska värdena 
särskilt lyfts fram liksom det stora värdet för strandrekreation. För det rörliga friluftslivet 
finns möjligheter till främst promenader/vandringar/naturstudier, bad samt fiske. 
Reservatsbildningen säkerställer dessa intressen. 
 
Det finns ett fåtal anläggningar för friluftsliv i området. De anläggningar som finns är 
främst en uppläggningsplats för fritidsbåtar samt parkeringsmöjligheter. 
Reservatsbestämmelserna möjliggör att anläggningarna kan bestå och skötas. Några bredare 
gångvägar finns inte utan allmänheten får ta sig fram på upptrampade stigar. Några nya 
anläggningar planeras inte. 
 
Fritidsnämnden anser att reservatsförslaget uppfyller det rörliga friluftslivets intressen. 
Fritidsnämnden vill framföra att det vore önskvärt, att de i reservatsförslaget nämnda 
möjligheterna tilltillgänglighetsanpassning prioriteras. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-04 
Bilaga 1 Förslag yttrande fritidsnämnden  
Bilaga 2 Samrådshandlingar 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslaget till beslut. 
 
- - - - - 
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§  92 FRN 2014/114 
   KFKS 2014/371 

Samrådsyttrande detaljplan för Nacka strand, norra 
branten, delplan 1, del av fastigheten Sicklaön 13:79 m.fl. 
Nacka strand, på Sicklaön 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till samrådsyttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. 

Ärendet 
Detaljplanen syftar till att bidra till utvecklingen av Nacka strand till en tätare och mer 
blandad stadsdel genom att öka andelen boende, att förbättra kopplingen mellan J V 
Svenssons torg och kajen, samt att möjliggöra ett kommunalt övertagande av 
huvudmannaskapet för de områden som är av vikt för allmänheten men som idag är privat 
kvartersmark. Utvecklingen är en del i arbetet att möta den stora efterfrågan på bostäder i 
Stockholmsregionen och detaljplanen är därmed av stort allmänt intresse.  
 
Sammantaget innebär planförslaget begränsade förändringar av befintliga byggrätter. 
Detaljplanen möjliggör bland annat en bredare användning då även bostäder tillåts, cirka 
260 bostäder bedöms inrymmas, samt att befintliga, men outnyttjade, byggrätter på taket 
justeras. Detaljplanen möjliggör även att den befintliga snedbanehissen mellan J V 
Svenssons torg och kaj kan ersättas med en uppgraderad lösning som ger en ökad 
hastighet, ökad driftsäkerhet och därmed en bättre resa. 

Fritidsnämnden lämnar följande yttrande 
Planförslaget innehåller inga allmänna anläggningar eller områden för motion eller lek. 
Huvudsyftet med förslaget är att möjliggöra en omvandling från verksamheter/kontor 
tillbostadsändamål.  
 
Några möjligheter till lek eller motion finns inte heller i direkt anslutning till planområdet. 
Detta innebär att de som kommer att bo inom planområdet kommer att ha begränsad 
tillgång till detta. 
 
Fritidsnämnden anser att de i planförslaget anvisade ytorna för lek på kvartersmark ska 
säkerställas i kommande exploateringsavtal. Vidare bör befintlig bollplan på kajplanet 
nordväst om planområdet ersättas av annan bollplan innan befintlig bollplan bebyggs. Det 
är även betydelsefullt, att omvandlingen av Nacka strand kommer att ske på ett sådant sätt, 
att anläggningar för lek och motion byggs ut parallellt med att antalet boende ökar i 
området. Det finns ingen ledig kapacitet i kommunens befintliga anläggningar vid t.ex. 
Nacka IP.    
  



 10 (31) 
 2014-08-27 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 92 
 
Att det säkerställs i samband med utvecklingen av Nacka strand att det blir en effektiv och 
ändamålsenlig förbindelse mellan torget och kajen, dvs en förbättring av bergbanan eller 
annan lösning jämfört med den som finns idag för att säkra tillgängligheten. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-04 
Bilaga 1 Yttrande fritidsnämnden  
Bilaga 2 Samrådshandlingar 

Yrkande 
Martin Hellströmer (S) och Ulf Öberg (S) yrkade att bör ska ersättas med skall i yttrandet. 
”Fritidsnämnden anser att de i planförslaget anvisade ytorna för lek på kvartersmark skall 
säkerställas i kommande exploateringsavtal. Vidare skall befintlig bollplan på kajplanet 
nordväst om planområdet ersättas av annan bollplan innan befintlig bollplan bebyggs.” 
 
Tobias Nässén (M) yrkade följande tillägg i yttrandet 
”Att det säkerställs i samband med utvecklingen av Nacka strand att det blir en effektiv och 
ändamålsenlig förbindelse mellan torget och kajen, dvs en förbättring av bergbanan eller 
annan lösning jämfört med den som finns idag för att säkra tillgängligheten.” 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Martin Hellströmers och Ulf Öbergs ändringsyrkande. 
 
Nämnden biföll Tobias Nässén tilläggsyrkande. 
 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till yttrande med ändrings- och tilläggsyrkanden  

Protokollsanteckning 
Tobias Nässén (M), med instämmande av Helena Håkansson (FP) och Nello Minati (KD), lät 
anteckna följande till protokollet 
Allianspartierna vill prioritera möjligheterna till rekreation och motion i kommunen. När 
Nacka ska förtätas och bygga stad vill vi förvissa oss om att det finns bra områden för 
rekreation och motion och att dessa är tillgängliga.  
 
Nacka strand med sin placering mellan två naturreservat (Nyckelviken och Ryssbergen) och 
med promenadstråk utmed kajen har utmärkta möjligheter till rekreation. En förutsättning 
för att dessa härliga naturområden ska kunna utnyttjas är att de är tillgängliga. Den 
befintliga trappan och Bergbanan är i det avseendet inte tillräckliga.  
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Forts § 92 
Den som är rullstolsburen, är äldre eller har någon form av rörelsehinder har mycket svårt 
att ta sig upp för trappan. Detsamma gäller alla som har barnvagn, cykel eller stora väskor.  
Bergbanans kapacitet är låg. Om en båt nyss har lagt till blir Bergbanan blir fort full, den 
går långsamt och är inte driftsäker. Detaljplanen syftar till att bereda plats för mer bostäder 
och därmed ökad befolkning. Dessutom finns planer på att utöka turerna för 
pendelbåtstrafiken dels som ett led i utbyggnaden av kollektivtrafiken och dels för att 
avlasta under byggnadstiden av Slussen och tunnelbanan. 
Sammantaget innebär detta att det är mycket angeläget för tillgängligheten med ett 
komplement till Bergbanan, exempelvis i form av överbyggt rullband/rulltrappa mellan 
torget och kajen eller en utbyggd Bergbana.  
Denna anteckning stöds av de fyra allianspartierna (M, FP, C, KD) även om C inte var 
närvarande på sammanträdet och därmed inte formellt kan underteckna anteckningen. 
 
Martin Hellströmer (s) och Ulf Öberg (S) lät anteckna följande till protokollet. 
”Vi Socialdemokrater konstaterar att det är mycket glädjande att en enig Fritidsnämnd 
stödjer vårt initiativ att garantera en bollplan i Nacka Strand i det pågående planarbetet.  
Det är bra att vi i Fritidsnämnden har uppnått en blocköverskridande samsyn att den 
befintliga bollplanen ska omlokaliseras inom detaljplaneområdet, nu när 
kontorsfastigheterna ska omvandlas till bostäder.  
Vår vision inom socialdemokraterna är att i takt med att vi blir fler i Nacka, ska 
fritidsanläggningar och idrottsytor planeras in och regelmässigt ingå i exploateringen av nya 
bostadsområden. Många av kommunens befintliga anläggningar är slitna eftersom de inte 
underhållits. Kapaciteten har inte byggts ut i takt med befolkningsökningen. För att möta 
befolkningsökningen behöver också ett antal nya anläggningar snabbt etableras.  
Vi socialdemokrater vill skapa möjligheter att spontant kunna delta i idrottsaktiviteter och 
fritidsverksamhet i närmiljön, dit våra och våra nya grannars barn själva kan ta sig på ett 
tryggt och säkert sätt. Vi vill verka för närhet till fritidsanläggningar, gärna nära skolan och 
förskolor, och som ligger i anslutning till väl utvecklade allmänna kommunikationer.  
I Nacka ska vi kunna välja om vi vill låta våra barn gå, cykla eller ta bussen till träningen. Vi 
kommer att stödja renoveringen och etableringen av anläggningar för spontanidrott samt 
investera i idrottsplatser och sporthallar i de områden som saknar tillgång till närliggande 
fritidsinfrastruktur runt knuten. Vi måste helt enkelt planera i förväg för att även våra nya 
grannar ska få spela boll. 
I klartext innebär det att vi socialdemokrater under nästkommande mandatperiod vill satsa 
på att konvertera befintliga fem- och sjumanna-grusplaner i de områden som är minst 
försörjda med fotbollsplaner, och i de områden där man har som har längst att ta sig till 
t.ex. Nacka IP eller Boovallen. Vi är övertygade om att knattefotbollen på fem- och 
sjumannaplaner kan och bör bedrivas i närmiljön.  
Våra barn ska med andra ord kunna ta sig till sina träningar på egen hand, och vi måste 
förenkla tillvaron för de föräldrar som ställer upp ideellt som tränare. Vi socialdemokrater  
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Forts § 92 
vill därför att kommunen skapar förutsättningarna för att vi ska slippa sitta och pussla med  
körscheman om kvällarna, och stressa hem från jobbet i förtid på eftermiddagen, för att  
köra våra och våra grannars barn fram och tillbaka till träningen. Det är inte bara en fråga 
om livskvalitet, men även en fråga om att ta vårt miljöansvar. 
Nacka har för övrigt alltför få anläggningar med tävlingsstandard enligt dagens krav från 
olika idrottsförbund. Det behöver tas med i planeringen så att även Nackaborna har 
möjlighet att tävla runt knuten och på hemmaplan.  
Det är därför ett grundläggande feltänk av de projektansvariga för Nacka strand att om 
boende i Nacka strand vill använda en utomhusplan, så kan de ta sig till fotbollsplanen i 
Jarlaberg eller till Nacka IP. Den avvägning som nu föreslås i Nacka strand mellan 
förtätning av bostäder, verksamheter, park- och rekreationsområden mm. saknar helt 
uppenbart ett barnperspektiv, och möjligheter att gå ner och spela boll runt hörnet i 
kvarteret. 
Detta är mycket förvånande med hänsyn till att de politiska riktlinjerna för projektet var 
otvetydiga på denna punkt. I Startpromemoria för detaljplaneprogram för Nacka Strand, 
Nacka kommun (Dnr KFKS 2012/495-214) framgår följande: 

I Nacka Strand finns idag begränsade ytor för spontanidrott. Med fler 
boende i området skulle efterfrågan på denna typ av ytor som t ex bollplaner 
öka. Programmet ska undersöka behov och möjlig 
lokalisering/omlokalisering av denna typ av funktioner. 

Trots detta föreslår nu programmet att den befintliga bollplanen i Nacka Strand ska utgå 
från detaljplaneområdet. Detta förklaras med all sannolikhet av valet av projekt-, 
exploaterings- och finansieringsform för gemensamma anläggningar för Nacka Strand. 
Eftersom hela arbetet med framtagandet av detaljplanen enligt programavtalet har skett på 
exploatörens Carlyle Groups bekostnad och initiativ, innebär det att fokus i projektet 
rimligen har skett främst med exploatörens intresse av att maximera sin vinst i projektet.  
En befintlig bollplan väger i detta sammanhang mycket lätt när den ställs mot värdefulla 
byggrätter, vilket vi även befarar är fallet med fotbollsplanen i Sickla.  
Att Carlyle Group köper in tjänster från kommunens tjänstemän för att realisera sitt 
affärsprojekt i Nacka strand, är i sammanhanget en anmärkningsvärd sammanblandning av 
roller. Det även mot denna bakgrund som vi socialdemokrater har förslagit att kommunen 
ska anta ett riskbaserat antikorruptionspolicy för att hjälpa såväl kommunens tjänstemän 
som oss förtroendevalda att hålla rågången glasklar i denna typ av projekt och ärenden. 
Tyvärr har vi inte har fått något gehör för detta från den borgerliga majoriteten. 
Vi vill även påminna om att Kommunstyrelsen vid sitt sammanträde den 2 juni 2014 (Dnr 
KFKS 2012/495-214 § 138) beslutat att samtliga infrastrukturåtgärder liksom övriga 
åtgärder avseende allmänna anläggningarna inom och i anslutning till programområdet, 
som har ett samband med genomförandet av planerna och som också är till nytta för 
exploateringen, ska bäras av tillkommande bebyggelse.  
Exploateringsavtalet med Carlyle Group ska reglera genomförandet av detaljplanerna,  
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såsom kostnader, ansvar etc. Vi har efter nämndens sammanträde erfarit att om en  
ersättningsplan inte finns med i detaljplanen, regleras det vanligtvis inte heller i 
exploateringsavtalet. I och med att det i detta fall rör sig om en privatägd bollplan finns det 
därför uppenbarligen inte lagstöd för att kräva en ersättningsplan av exploatören utanför 
detaljplaneområdet. Detta borde ha framkommit vid beredningen av ärendet. 
Den enda rimliga slutsatsen är därför att Planenheten och projektet snarast går tillbaka till 
ritbordet och ritar in en bollplan inom det föreslagna detaljplaneområdet. I annat fall 
saknas uppenbarligen finansiering av bollplanen, och kommunal mark inom grönområdena 
riskerar istället att få tas i anspråk.  
Vi hoppas därför att detta ärende ska bli en väckarklocka för Kommunstyrelsen samt 
övriga nämnder och projekt att såväl fritidsförvaltningen som Fritidsnämnden i framtiden 
måste bli delaktiga i ett långt tidigare skede gällande Nacka kommuns stads- och 
detaljplanering.  
Sammantaget väcker hela denna projekt-, exploaterings- och finansieringsform allvarliga 
betänkligheter, som vi socialdemokrater förutsätter kommer att utredas mycket noggrant 
innan några slutliga beslut fattas i frågan. ” 
 
 
- - - - - 
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§  93 FRN 2014/113 
   KFKS 2014/372 

Samrådsyttrande detaljplan för Nacka strand, norra 
branten, delplan 2, del av Sicklaön 369:32, på Sicklaön 

 Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till samrådsyttrande enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. 

Ärendet 
Planförslaget innebär att befintligt kontorshus får omvandlas till bostäder samt att 
påbyggnader i en våning kan tillkomma på huvuddelen av byggnaden. Uppskattningsvis 
bedöms cirka 220 lägenheter inrymmas. Detaljplanen innehåller även en möjlighet till 
förskola inom planområdet samt att centrumändamål och parkeringsändamål tillåts. 
Förslaget innebär även ett kommunalt övertagande av huvudmannaskapet för de ytor som 
fyller ett gemensamt behov, inom planområdet planläggs därför grönområdet norr om 
byggnaden som allmän platsmark. I samband med det kommunala övertagandet ska allmän 
plats rustas upp och iordningsställas, bland annat med gångvägar och trappor. 
 
Fritidsnämnden anser att de i planförslaget anvisade ytorna för lek på kvartersmark bör 
säkerställas i kommande exploateringsavtal. Vidare bör befintlig bollplan på kajplanet 
nordväst om planområdet ersättas av annan bollplan innan befintlig bollplan bebyggs. Det 
är även betydelsefullt, att omvandlingen av Nacka strand kommer att ske på ett sådant sätt, 
att anläggningar för lek och motion byggs ut parallellt med att antalet boende ökar i 
området. 

Fritidsnämnden lämnar följande yttrande 
Planförslaget innehåller inga allmänna anläggningar eller områden för motion eller lek. 
Huvudsyftet med förslaget är att möjliggöra en omvandling från verksamheter/kontor 
tillbostadsändamål. Några möjligheter till lek eller motion finns inte heller i direkt 
anslutning till planområdet. Detta innebär att de som kommer att bo inom planområdet 
kommer att ha begränsad tillgång till detta. 
 
Fritidsnämnden anser att de i planförslaget anvisade ytorna för lek på kvartersmark skall 
säkerställas i kommande exploateringsavtal. Vidare bör befintlig bollplan på kajplanet 
nordväst om planområdet skall ersättas av annan bollplan innan befintlig bollplan får 
bebyggas. Det är även betydelsefullt, att omvandlingen av Nacka strand kommer att ske på 
ett sådant sätt, att anläggningar för lek och motion byggs ut parallellt med att antalet 
boende ökar i området. Det finns ingen ledig kapacitet i kommunens befintliga 
anläggningar vid t.ex. Nacka IP.  
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Forts § 93   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-12 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Samrådshandlingar 

Yrkande 
Martin Hellströmer (s) och Ulf Öberg (S) yrkade att bör ska ersättas med skall i yttrandet. 
”Fritidsnämnden anser att de i planförslaget anvisade ytorna för lek på kvartersmark skall 
säkerställas i kommande exploateringsavtal. Vidare skall befintlig bollplan på kajplanet 
nordväst om planområdet ersättas av annan bollplan innan befintlig bollplan bebyggs.” 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Martin Hellströmers yrkande. 
 
Nämnden beslutade i enlighet med i förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 
Martin Hellströmer (s) och Ulf Öberg (S) lät anteckna följande till protokollet. 
”Vi Socialdemokrater konstaterar att det är mycket glädjande att en enig Fritidsnämnd 
stödjer vårt initiativ att garantera en bollplan i Nacka Strand i det pågående planarbetet.  
Det är bra att vi i Fritidsnämnden har uppnått en blocköverskridande samsyn att den 
befintliga bollplanen ska omlokaliseras inom detaljplaneområdet, nu när 
kontorsfastigheterna ska omvandlas till bostäder.  
Vår vision inom socialdemokraterna är att i takt med att vi blir fler i Nacka, ska 
fritidsanläggningar och idrottsytor planeras in och regelmässigt ingå i exploateringen av nya 
bostadsområden. Många av kommunens befintliga anläggningar är slitna eftersom de inte 
underhållits. Kapaciteten har inte byggts ut i takt med befolkningsökningen. För att möta 
befolkningsökningen behöver också ett antal nya anläggningar snabbt etableras.  
Vi socialdemokrater vill skapa möjligheter att spontant kunna delta i idrottsaktiviteter och 
fritidsverksamhet i närmiljön, dit våra och våra nya grannars barn själva kan ta sig på ett 
tryggt och säkert sätt. Vi vill verka för närhet till fritidsanläggningar, gärna nära skolan och 
förskolor, och som ligger i anslutning till väl utvecklade allmänna kommunikationer.  
I Nacka ska vi kunna välja om vi vill låta våra barn gå, cykla eller ta bussen till träningen. Vi 
kommer att stödja renoveringen och etableringen av anläggningar för spontanidrott samt 
investera i idrottsplatser och sporthallar i de områden som saknar tillgång till närliggande 
fritidsinfrastruktur runt knuten. Vi måste helt enkelt planera i förväg för att även våra nya 
grannar ska få spela boll. 
I klartext innebär det att vi socialdemokrater under nästkommande mandatperiod vill satsa 
på att konvertera befintliga fem- och sjumanna-grusplaner i de områden som är minst 
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försörjda med fotbollsplaner, och i de områden där man har som har längst att ta sig till 
t.ex. Nacka IP eller Boovallen. Vi är övertygade om att knattefotbollen på fem- och 
sjumannaplaner kan och bör bedrivas i närmiljön.  
Våra barn ska med andra ord kunna ta sig till sina träningar på egen hand, och vi måste 
förenkla tillvaron för de föräldrar som ställer upp ideellt som tränare. Vi socialdemokrater 
vill därför att kommunen skapar förutsättningarna för att vi ska slippa sitta och pussla med 
körscheman om kvällarna, och stressa hem från jobbet i förtid på eftermiddagen, för att 
köra våra och våra grannars barn fram och tillbaka till träningen. Det är inte bara en fråga 
om livskvalitet, men även en fråga om att ta vårt miljöansvar. 
Nacka har för övrigt alltför få anläggningar med tävlingsstandard enligt dagens krav från 
olika idrottsförbund. Det behöver tas med i planeringen så att även Nackaborna har 
möjlighet att tävla runt knuten och på hemmaplan.  
Det är därför ett grundläggande feltänk av de projektansvariga för Nacka strand att om 
boende i Nacka strand vill använda en utomhusplan, så kan de ta sig till fotbollsplanen i 
Jarlaberg eller till Nacka IP. Den avvägning som nu föreslås i Nacka strand mellan 
förtätning av bostäder, verksamheter, park- och rekreationsområden mm. saknar helt 
uppenbart ett barnperspektiv, och möjligheter att gå ner och spela boll runt hörnet i 
kvarteret. 
Detta är mycket förvånande med hänsyn till att de politiska riktlinjerna för projektet var 
otvetydiga på denna punkt. I Startpromemoria för detaljplaneprogram för Nacka Strand, 
Nacka kommun (Dnr KFKS 2012/495-214) framgår följande: 

I Nacka Strand finns idag begränsade ytor för spontanidrott. Med fler 
boende i området skulle efterfrågan på denna typ av ytor som t ex bollplaner 
öka. Programmet ska undersöka behov och möjlig 
lokalisering/omlokalisering av denna typ av funktioner. 

Trots detta föreslår nu programmet att den befintliga bollplanen i Nacka Strand ska utgå 
från detaljplaneområdet. Detta förklaras med all sannolikhet av valet av projekt-, 
exploaterings- och finansieringsform för gemensamma anläggningar för Nacka Strand. 
Eftersom hela arbetet med framtagandet av detaljplanen enligt programavtalet har skett på 
exploatörens Carlyle Groups bekostnad och initiativ, innebär det att fokus i projektet 
rimligen har skett främst med exploatörens intresse av att maximera sin vinst i projektet.  
En befintlig bollplan väger i detta sammanhang mycket lätt när den ställs mot värdefulla 
byggrätter, vilket vi även befarar är fallet med fotbollsplanen i Sickla.  
Att Carlyle Group köper in tjänster från kommunens tjänstemän för att realisera sitt 
affärsprojekt i Nacka strand, är i sammanhanget en anmärkningsvärd sammanblandning av 
roller. Det även mot denna bakgrund som vi socialdemokrater har förslagit att kommunen 
ska anta ett riskbaserat antikorruptionspolicy för att hjälpa såväl kommunens tjänstemän 
som oss förtroendevalda att hålla rågången glasklar i denna typ av projekt och ärenden. 
Tyvärr har vi inte har fått något gehör för detta från den borgerliga majoriteten. 
Vi vill även påminna om att Kommunstyrelsen vid sitt sammanträde den 2 juni 2014 
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(Dnr KFKS 2012/495-214 § 138) beslutat att samtliga infrastrukturåtgärder liksom övriga 
åtgärder avseende allmänna anläggningarna inom och i anslutning till programområdet, 
som har ett samband med genomförandet av planerna och som också är till nytta för 
exploateringen, ska bäras av tillkommande bebyggelse.  
Exploateringsavtalet med Carlyle Group ska reglera genomförandet av detaljplanerna, 
såsom kostnader, ansvar etc. Vi har efter nämndens sammanträde erfarit att om en 
ersättningsplan inte finns med i detaljplanen, regleras det vanligtvis inte heller i 
exploateringsavtalet. I och med att det i detta fall rör sig om en privatägd bollplan finns det 
därför uppenbarligen inte lagstöd för att kräva en ersättningsplan av exploatören utanför 
detaljplaneområdet. Detta borde ha framkommit vid beredningen av ärendet. 
Den enda rimliga slutsatsen är därför att Planenheten och projektet snarast går tillbaka till 
ritbordet och ritar in en bollplan inom det föreslagna detaljplaneområdet. I annat fall 
saknas uppenbarligen finansiering av bollplanen, och kommunal mark inom grönområdena 
riskerar istället att få tas i anspråk.  
Vi hoppas därför att detta ärende ska bli en väckarklocka för Kommunstyrelsen samt 
övriga nämnder och projekt att såväl fritidsförvaltningen som Fritidsnämnden i framtiden 
måste bli delaktiga i ett långt tidigare skede gällande Nacka kommuns stads- och 
detaljplanering.  
Sammantaget väcker hela denna projekt-, exploaterings- och finansieringsform allvarliga 
betänkligheter, som vi socialdemokrater förutsätter kommer att utredas mycket noggrant 
innan några slutliga beslut fattas i frågan. ” 
 
 
- - - - - 
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§  94 FRN 2014/116 

Utred uppvärmning av konstgräsplaner vintern 2014 
Politikerinitiativ från Martin Hellströmer (S) och Ulf Öberg (S) 

 Beslut 
Nämnden noterar initiativet och uppdrar till direktör, arbete och fritid att återkomma med 
förslag till svar till nästa sammanträde. 

Ärendet 
Martin Hellströmer (S), Ulf Öberg (S) lämnade in ett politikerinitiativ 19 juni 2014. 
” Vi Socialdemokrater vill att förvaltningen till fritidsnämndens nästkommande möte 
utreder om det går att avsätta medel för att värma upp de konstgräsplaner som har 
förberetts för det under den kommande hösten och vintern. Vi befarar annars att det 
uppstår kedjeeffekter även för andra klubbar och idrotter, när de fotbollslag som har haft 
träningstider i Quesadatältet ska beredas träningstider på Nacka IP och i kommunens 
sport- och idrottshallar.” 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-11 
Bilaga 1 Politikerinitiativ, Utred uppvärmning av konstgräsplaner vintern 2014, 20140619. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslaget till beslut. 
 
- - - - - 
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§  95 FRN 2014/101 

Redovisning av besöksundersökning på fritidsgårdar 2013 

 Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Besökarundersökningen på fritidsgårdarna, som redovisas i tjänsteskrivelsen bilaga, är en 
del av nämndens uppföljning av fritidsgårdsverksamheten. 
Fritidsgårdsverksamheten ska bedrivas utifrån de riktlinjer som fritidsnämnden beslutat den 
13 december 2013, § 127. Kultur- och fritidsenheten bedömer att nämnden, utifrån denna 
undersökning, får den fritidsgårdsverksamhet som beslutats, beställts och upphandlats. 
Undersökningen visar att ungdomarna som besöker Nackas fritidsgårdar generellt sett är 
mycket nöjda med verksamheterna. 

Resultat 
Undersökningen visar att ungdomarna som besöker Nackas fritidsgårdar generellt sett är 
mycket nöjda med verksamheterna. Nacka har ett mycket bra resultat jämfört med 
genomsnitten för alla kommuner i nätverket. Det området som Nackas 
fritidsgårdsbesökare gett lägst betyg är fritidsgårdarnas arbete med ungdomarnas 
möjligheter till delaktighet och inflytande.   
Ett kontinuerligt utvecklingsarbete hos fritidsgårdarna pågår med syfte att ständigt 
förbättra verksamheten där identifiering om vad besökarna anser vara viktigt för att de 
även fortsättningsvis ska uppleva att fritidsgårdarna är attraktiva mötesplatser ingår. 
 
Undersökningen visar att sociala värden, som att få umgås med kamrater i en trivsam och 
avkopplande miljö, är det som är viktigast för ungdomarna. Det är också viktigt att man har 
kul när man är på sin fritidsgård. Ungdomarna söker en miljö där det är okej att inte göra 
något särskilt, där man under avslappnade former kan vara tillsammans med jämnåriga 
kompisar.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-06-27 
Bilaga 1 Rapport: Redovisning av fritidsgårdsenkäten 2013 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - -  
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§  96 FRN 2012/41 

Samarbete med SISU idrottsutbildarna 

Beslut  
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet  

Ärendet 
Nacka kommun och SISU idrottsutbildarna/Stockholms idrottsförbund samarbetar sedan 
2009 med satsningen Utmärkt förening i Nacka och annat utvecklingsstöd för föreningar 
som bedriver verksamhet för barn och ungdomar på fritiden. Samarbetet innebär att ca tio 
föreningar årligen får hjälp av en processledare med att arbeta med föreningens värdegrund 
och kvalitetsarbete. Idrottsföreningar kan därutöver även få delta i olika utbildningar och få 
stöd av SISU:s föreningskonsulenter. Överenskommelsen innebär att samarbetet ska pågå 
minst till och med december 2014.  
 
Satsningen Utmärkt förening i Nacka omfattar sex utvecklingsområden, Alkohol och 
droger, Lika förutsättningar, Medvetet ledarskap, Säkerhet, trygghet och skadeförebyggande 
arbete, Ungas delaktighet och inflytande samt föreningskunskap.  

Resultat av samarbetet med SISU idrottsutbildarna  

Utmärkt förening  
I årets satsning av Utmärkt förening deltar tio föreningar  

• Saltsjöbadens IF 
• Skuru IK – handboll 
• (Twisters) 
• Älta IF Fotboll 
• Boo kanot och skidor 
• Nacka golfklubb 
• Järla OK orientering 
• Darra Musik och dans 
• Fisksätra IF 
• SK Måsungen 
• Boo Segling 

 
Under 2013 deltog elva föreningar varav åtta föreningar fick utmärkelsen och även under 
2012 deltog tio föreningar. De föreningar som fick utmärkelsen under 2012 kommer under 
hösten 2014 att följas upp av kommun och SISU gemenensamt, för att se om de arbetat 
vidare med utvecklingsområdena efter att de fått utmärkelsen.  
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Utbildningar inom SISU Idrottsutbildarna 
Under 2013 hade 38 av 55 av Nackas idrottsföreningar deltagit i utbildningar med SISU 
idrottsutbildarna. Sammanlagt hade 2 018 unika deltagare genererat 4 113 
utbildningstimmar som SISU finansierat med 108 335 kronor.  
 
SISUs föreningskonsulenter har också i uppgift att stödja idrottsföreningar i övrigt för att 
utveckla föreningslivets verksamhet. Under 2013 har SISU haft kontakt med 54 
idrottsföreningar med minst ett tillfälle per förening.  

Ekonomiska konsekvenser  
SISUs verksamhet finansieras med statliga anslag för studie-, bildnings- och 
utbildningsverksamhet. Därutöver finns det flera kommuner som ger särskilda 
verksamhetsbidrag som ska generera ytterligare stöd och utbildning för den egna 
kommunens föreningar.  
 
Nacka kommun finansierar en del av samarbetet mellan Nacka kommun och SISU 
idrottsutbildarna genom ett riktat årligt verksamhetsbidrag till SISU idrottsutbildarna med  
200 000 kronor.  
 
Hälften av kommunens verksamhetsbidrag till SISU ska finansiera kostnader för 
processledning av föreningar som deltar i satsningen Utmärkt förening och projektledning 
av hela projektet. Viss del av finansieringen går även till SISU:s administration och 
planering av Utmärkt förening och föreningsledarhelgen. Nacka kommun avsätter även 
egna medarbetares arbetstid för arbete för Utmärkt förening och föreningsledarhelgen.  
 
Den andra hälften av verksamhetsbidraget ska delfinansiera SISU:s övriga arbete för 
Nackas idrottsföreningar, till exempel olika utbildningar för föreningsledare och annat stöd 
för idrottsföreningar.   
 
Samarbetet med SISU ska ses som en del av fritidsnämndens stöd till föreningslivet, för att 
föreningarna ska ges goda förutsättningar att bedriva verksamhet för barn och ungdomar 
på deras fritid.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 20140-07-31 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - -     
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Utdragsbestyrkande 

 

§  97 FRN 2014/11-049 

Uppföljning av investeringar 

 Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information bekräftande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Geografiska 
områden 

Projekt 

Typ av objekt 

Status Åtgärd1 

Älta  Ridskola 

Källtorp 

Planbesked har godkänts 

av Miljö- och 

Stadsbyggnadsnämnden 

 

Sporthall Planenheten utreder nytt 

program för Älta centrum. 

Även fritidsanläggningar 

ingår i det nya programmet 

och placering av ny 

sporthall.  

Avvaktar beslut om 

planprogram för 

centrum 

7- manna och extra 

tränings yta konstgräsplan 

Sicklavallen 

Besiktning av planen 5 maj Planen godkänd vid 

besiktning. 

Slutredovisning till  

September 

 

Sicklaön Nacka IP02 

11 manna konstgräs 

Visst markarbete kvarstår, 

utförs när väderleken 

tillåter. 

Slutredovisning till augusti 

FRN 

Slutredovisning 

september 

 Nacka bollhall breddning. Ärendet tags upp med 

detaljplanegruppen för 

området 

Fortsatt arbete med 

att få till en 

detaljplaneändring 

  

                                                 
1 Åtgärder med kursivstil är avvikelse från föregående rapport 
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Forts § 97 
Saltsjö-Boo Björknäs IP 

Löparbanor och 

innanliggande 

naturgräsplan 

Föreningar har träffat 

enheten och efter det de 

har inkommit med 

önskemål gällande 

löparbana samt 

teknikgrensplacering, som 

överlämnats till 

projektledning 

Upphandling ute, 

sista anbudsdag 30 

aug 

 Myrsjö IP Projektering för 11-manna 

fotbollsplan med skolidrott 

Arbete med 

förfrågningsunderlag 

pågår 

Beräknad upphandlig 

till hösten 2014 

Saltsjöbaden Tattby BP Anläggning av 5-manna 

konstgräsplan 

Klart till skolstart  

Ht-14 

Lekplatser Lekplats Tallbacken  Klar 

 Aktivitetspark/Duvnäs-

Utskog 

 Klar 

 

 

Utegym Sickla  Klar 

 

 
Information från lokalenheten 
Tattby sporthall Omklädningsrummen är renoveringen är klar efter branden våren-14 

 Nytt golv är inlagt i sporthallen under sommaren. 

Björknäs sporthall Byggnaden kommer att utrustas med passagesystem under hösten-14 

Allmänt Ett nytt enhetligt skyltprogram tas fram för sporthallarna 

Nacka ishall Nya golvmattor i omklädningsrum 1-3, klart vecka 35. 

Nacka sportcentrum Projektering för parkeringsyta för bilar/cyklar och mopeder samt 

avsläppningszon, påbörjad.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-13 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§  98  

Övriga frågor 

Föreningsledarhelg 16-17 nov 
Thomas Sass informerade nämnden om föreningsledarhelgen och uppmanade alla att delta. 
Program kommer inom kort. 

Hur kommer fritidsfrågorna med i stadsbyggnadsprojekten 
Malin Westerback informerade om arbetet med att Nacka bygga stad och hur viktigt att 
Fritid och kulturfrågor är med från början i planeringen. 
 
Nämnden gav direktören i uppdrag att redogöra för stadsbyggnadsprocessen/ 
detaljplaneprocessen och hur fritidsfrågorna bevakas. Vilka förändringar som är på gång 
när det gäller stadsbyggnadsprocessen. 

Tobias Nässén påminde om följande  
• Träff med Nacka idrottsallians 4 september 
• Inbjudan från Boo FF den 2 september 
• Inbjudan Duvnäs villaägarförening 9 september 

Ansökan om bygglov för tält på Björknäs idrottsplats 
Jerker Linnerborg informerade nämnden att ansökan om bygglov för tält över uterinken är 
inlämnad.  

BMX-banan i Orminge 
Johan Kjellman (NL) informerade nämnden om hans politikerinitiativ som kommer till 
nästa sammanträde. Initiativet kommer bland annat ta upp att nacka kommun behöver 
sätta upp skyltar angående hjälmtvång mm. Samt en förfrågan om det finns möjlighet att 
stödja en förening som bedriver verksamhet vid BMX-banan. 
 
 
- - - - - 
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§  99 FRN 2014/122 

Politikerinitiativ – redogörelse av förslag till utbyggnad 
av Saltsjö Duvnäs Tennisklubbs tennishall, Ulf Öberg (s) 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att ge direktör Malin Westerback och stadsledningskontoret i 
uppdrag att bereda ärendet.  

Ärendet 
Ulf Öberg (S) lämnade in ett politikerinitiativ 20 augusti 2014. 
 
” S önskar vid fritidsnämndens nästkommande möte en föredragning från Direktören för 
arbete och fritid Malin Westerback, Stadsbyggnadsdirektören Gunilla Glanz samt Maria 
Persson, stads- arkitekt och bygglovschef vid Nacka kommun, om turerna kring 
utbyggnaden av Saltsjö Duvnäs Tennisklubbs tennishall, och de aktuella planerna att 
eventuellt flytta hallen från Saltsjö-Duvnäs. 
Inför mötet i nästa vecka önskar jag ta del av samtliga allmänna handlingar som inkommit 
till eller upprättats av kommunens tjänstemän, nämnder och förtroendevalda inklusive ev. 
beredningspromemorior och beslutsprotokoll i frågan från Fritidsnämnden och/eller Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden m.fl. ” 
 
Ordförande Tobias Nässén (M) föreslog nämnden att besluta att ge direktör och 
stadsledningskontoret i uppdrag att bereda ärendet.  

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ, redogörelse av förslag till utbyggnad av Saltsjö Duvnäs Tennisklubbs 
tennishall, Ulf Öberg 20 augusti 2014 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Tobias Nässéns förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§  100 FRN 2014/124 

Politikerinitiativ – Redovisning av olika 
avtal/överenskommelser gällande Saltsjö Duvnäs 
tennisklubbs tennishall, Fotbollsplanen i Sickla, 
Lokalisering av ett nytt badhus/simhall i Orminge 
centrum, Saltsjöbaden/Fisksätra, Ulf Öberg (s)  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att ge direktör Malin Westerback och stadsledningskontoret i 
uppdrag att bereda ärendet.  

Ärendet 
Ulf Öberg (S) lämnade in ett politikerinitiativ 20 augusti 2014. 
 
” S önskar vid fritidsnämndens nästkommande möte en föredragning från Direktören för 
arbete och fritid Malin Westerback, Stadsbyggnadsdirektören Gunilla Glanz, Maria 
Persson, stads- arkitekt och bygglovschef vid Nacka kommun, Stadsjuristen Helena Meier 
och/eller Näringslivsdirektör Anders Börjesson om de markanvisningsavtal, 
exploateringsavtal och/eller andra kommersiella avtal och/eller avsiktsförklaringar om 
marköverlåtelser och/eller byten m.m. som Nacka kommun har slutit med i synnerhet 
Atrium Ljungberggruppen och dess dotterbolag, samt med andra ev. kommersiella 
exploatörer som är relevanta i frågan om om-/till- och nybyggnaden samt lokaliseringen av 
Saltsjö-Duvnäs Tennisklubbs tennishall; den f.d. 11-manna fotbollsplanen i Sickla; 
lokaliseringen av ett nytt badhus eller simhall i Orminge Centrum, Saltsjöbaden och/eller 
Fisksätra. 
I synnerhet önskar jag inför mötet i nästa vecka ta dela av samtliga allmänna handlingar i 
dessa frågor, inklusive de oberoende värderingar samt andra interna eller externa 
utredningar som Nacka kommun har gjort eller låtit göra om hur dessa avtal m.m. förhåller 
sig till kommunallagen 2 kap. 8 § samt till EU:s statsstödsregler.” 
 
Ordförande Tobias Nässén (M) föreslog nämnden att besluta att ge direktör och 
stadsledningskontoret i uppdrag att bereda ärendet.  

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ, Redovisning av olika avtal/överenskommelser gällande Saltsjö Duvnäs 
tennisklubbs tennishall, Fotbollsplanen i Sickla, Lokalisering av ett nytt badhus/simhall i 
Orminge centrum, Saltsjöbaden/Fisksätra, Ulf Öberg 20 augusti 2014 
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Forts § 100 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Tobias Nässéns förslag till beslut. 
 
- - - - -  
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§  101 FRN 2014/123 

Politikerinitiaitiv – Gemensamt sammanträde med 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, Ulf Öberg (s) 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att ge direktör Malin Westerback och stadsledningskontoret i 
uppdrag att bereda ärendet.  

Ärendet 
Ulf Öberg (S) lämnade in ett politikerinitiativ 20 augusti 2014. 
 
” Med hänsyn till den bristande samordning som synes ha förevarit i dessa frågor föreslår S 
att Fritidsnämnden och Miljö- och stadsbyggnadsnämnden under hösten håller ett 
gemensamt sammanträde angående Nacka kommuns förestående infrastruktursatsningar på 
Fritidsnämndens område.” 
 
Ordförande Tobias Nässén (M) föreslog nämnden att besluta att ge direktör och 
stadsledningskontoret i uppdrag att bereda ärendet.  

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ, Gemensamt sammanträde med Miljö- och stadsbyggnadsnämnden,  
Ulf Öberg 20 augusti 2014 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Tobias Nässéns förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§  102  

Information om tagna delegationsbeslut 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
FRN 2014/1  Administrationsbidraget 2014, Sammanställning 
 
FRN 2014/ Utökad sommarlovsverksamhet fritidsgårdar 
 
FRN 2014/119 Hund för alla 
 
FRN 2014/71  Utbetalning av retroaktivt Lokalt Aktivitetsbidrag för lagidrott  
 våren 2013 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-27 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§  103  

Information – Inkomna handlingar till fritidsnämnden, 
Kurser/konferenser 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 

Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
• e-post Boulebana på Älgö   R4760.2014 
• e-post frågor om Sicklavallens framtid  R4337.2014 
• e-post Fritidsnämnden har beslutat riva Quesadatältet och 2 200 barn står därmed 

utan vinterträningsmöjligheter 
• Kabelpark wakeboard, vattenskidor  R5029.2014 
• Medborgarförslag förslag att studera ett projekt lite närmare, Frysboxen i Fryshuset 
• Prydligt vid Älta strandbad, bilder inskickade sten Fogelström 
• Fritidsnämnden har fått inbjudan från BooFF 2 september  
• Politikerinitiativ – föredragning av turerna kring utbyggnaden av Saltsjö-Duvnäs 

Tennisklubbs, tennishall, Ulf Öberg (s) R5501.2014 
• Politikerinitiativ – Redovisning av olika avtal/överenskommelser gällande Saltsjö 

Duvnäs tennisklubbs tennishall, Fotbollsplanen i Sickla, Lokalisering av ett nytt 
badhus/simhall i Orminge centrum, Saltsjöbaden/Fisksätra, Ulf Öberg (s) 
R5501.2014 

• Politikerinitiaitiv – Gemensam konferens Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, Ulf 
Öberg R5502.2014 

• Brev om övertryckshall i Nacka 

Följande Kurser och konferenser har inkommit till Tekniska nämnden 
Rikskonferens om ungas fritid och organisering 
Välkommen till Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågors rikskonferens 2014. 
Här träffas 800 personer från hela landet för att lära sig mer om ungas livsvillkor.  
Plats: Folket Hus/City Conference Center i centrala Stockholm  
Datum: 4-5 december 2014 
Vilka förutsättningar finns det för ungas fritid och organisering? Hur samverkar det offentliga och det civila 
samhället för att skapa bra villkor för ungas fritid och organisering? Det är några av de frågeställningar som vi 
belyser under konferensen.  
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Forts § 103 
 
Hur ser vi barnen i våra tjänsteskrivelser? 
I år fyller Barnkonventionen 25 år. Detta vill Nacka kommun uppmärksamma under 
oktober och november genom att fokusera på barnperspektivet i våra tjänsteskrivelser. 
Bästa tjänsteskrivelsen uppmärksammas! 
Inför varje möte under oktober och november i kommunens nämnder och kommunstyrelsens utskott utses 
bästa beskrivning av hur ärendet påverkar barnens situation. Vinnarna presenteras på stadsdirektörens 
måndagsinformation. 
 
I LOVE MY, Ett evenemang, fyra områden och över 12.000 ungdomar, 3-6 januari 
MY (engelska för min) är ett evenemang som bara handlar om ungdomar och deras intresse. Innehållsmässigt består programmet 

av följande fyra områden: 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-08-27 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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